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Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ 1-3 vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
. Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 

behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse mod dette forslag, 
betragter jeg det som vedtaget. (Ophold). Det er 
vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
4) Anden behandling af lovforslag nr. L 177: 
Forslag til lov om forlængelse af Danmarks 
deltagelse i det skandinaviske luftfartssamar- 
bejde. 
Af trafikministeren (Bjørn Westh). 
(Fremsat 26/2 97. Første behandling 14/3 97. 
Betænkning 3/4 97). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet om 
dets overgang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

§§ 1 og 2 vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Lovforslaget går herefter til fornyet behandling i 
udvalget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
5) Første behandling af lovforslag nr. L 211: 
Forslag til lov om ændring af dobbeltbeskat- 
ningsoverenskomst mellem Kongeriget 
Danmark og Det Schweiziske Forbund. 
Af skatteministeren (Carsten Koch). 
(Fremsat 2/4 97). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Lis Greibe (S): 
Som et led i kæden af lovforslag, der bemyn- 
diger regeringen til at tiltræde protokoller om 
dobbeltbeskatningsoverenskomster, er vi i dag 
nået til overenskomsten mellem Danmark og 
Schweiz. 

Forhandlingerne imellem de to lande har 
taget udgangspunkt i den tidligere indgåede 
aftale fra 1973, og hovedformålet har for Dan- 
marks vedkommende været at søge lempelses- 
metoden ændret. Der er opnået enighed om, at 
Danmark fremover kan anvende creditmetoden, 
mens Schweiz fortsat ønsker at anvende exemp- 
tionsmetoden. 

Protokollen indeholder derudover en regel 
om, at formuebeskatningsbestemmelser kun 
kan finde sted, når begge lande pålægger for- 
mueskatter. 

Som ved de tidligere overenskomster er 
hovedformålet at fjerne de ulemper, som dob- 
beltbeskatningen ellers vil medføre. Med over- 
enskomsten får virksomheder og personer i det 
ene land bedre skattemæssige betingelser for 
investering, etablering og arbejde i det andet 
land, og erhvervslivet opnår generelle fordele 
med de nye skattemæssige betingelser. 

Socialdemokratiet anser den forelagte over- 
enskomst for at være gennembearbejdet og 
uproblematisk. Vi vil anbefale lovforslaget og 
arbejde for en hurtig udvalgsbehandling. 
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Svend Aage Jensby (V): 
Det, der er ,hovedingrediensen, om jeg så må 
sige, i den ændring, der sker i dobbeltbeskat- 
ningsoverenskomsten, er, at man ændrer fra 
exemptions- til creditmetoden, fordi den først- 
nævnte kan give anledning til misbrug. Det kan 
vi godt følge, og jeg kan ikke se, at der er 
momenter i lovforslaget, som gør, at vi ikke kan 
støtte det. 

Gitte Seeberg (KF): 
Jeg skal ikke bruge mere tid på det. 

Det Konservative Folkeparti støtter lovforsla- 
get med samme argumentation som Venstres. 

Jes Lunde (SF): 
SF kan også støtte lovforslaget. 

Kim Behnke (FP): 
Vi har i Fremskridtspartiet i de seneste par år 
lært, at de mange forslag om dobbeltbeskat- 
ningsoverenskomster, der bliver fremsat for 
Folketinget, bør gennemgås grundigt. Vi skal 
være sikre på, at der ikke i de lovforslag og i de 
nye regler er nogle personer, der unødigt kom- 
mer i klemme. 

Vi er enige i hovedprincippet om, at man 
ændrer selve den måde, der bliver beskattet på, 
til creditmetoden. Vi er også enige i spørgsmålet 
om formueskat i den aftale, der er indgået. Der 
står godt nok i bemærkningerne, at hvis Dan- 
mark på et senere tidspunkt skulle indføre for- 
mueskat igen, vil overenskomsten have taget 
højde for det. Det håber vi bestemt ikke nogen 
sinde bliver tilfældet. 

Der er to steder, hvor vi under udvalgsarbej- 
det forventer at kunne tage et enkelt spadestik 
dybere. Det drejer sig om beskatningen af SAS, 
og det drejer sig om, at Danmark straks kan 
beskatte aktiviteter i Nordsøen, og det tilsvaren- 
de gælder for det andet land. Begge de to 
spørgsmål vil vi gerne have undersøgt for at 
være sikre på, at hverken SAS eller de, der har 
aktiviteter på Nordsøen, bliver ramt unødig 
hårdt. 

Hvis det viser sig, at det ikke er tilfældet, kan 
vi tilslutte os lovforslaget. 

Elisabeth Amold (RV): 
For hver dobbeltbeskatningsaftale, der bliver 
indgået mellem Danmark og et andet land, er 
der en mulighed mindre for, at kreative danske 
skatteydere kan undgå beskatning ved at tage til 
et andet land, og vi er godt tilfredse med, at der 

er en stadig strøm af dobbeltbeskatningsaftaler, 
som bliver gennemført. Det er til gavn for den 
danske statskasse, og det er til gavn for den 
almindelige retssikkerhed. , 

Frank Aaen (EL): 
Enhedslisten har den opfattelse; at det her er 
med til at gøre dobbeltbeskatningsaftalen med 
Schweiz bedre, og derfor kan vi støtte lovforsla- 
get. 

Sonja Albrink (CD): 
Også CD kan støtte det foreliggende lovforslag. 

Poul Nødgaard (DF): 
Dansk Folkeparti har heller ingen problemer 
med det foreliggende lovforslag. 

Skatteministeren (Carsten Koch): 
Jeg skal takke for en særdeles velvillig og posi- 
tiv modtagelse af forslaget og ser hen til et godt 
udvalgsarbejde. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til Skat- 
teudvalget. Hvis ingen gør indsigelse mod dette 
forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
6) Første behandling af lovforslag nr. L 212: 
Forslag til lov om ændring af momsloven og 
lønsumsafgiftsloven. (Telekommunikations- 
ydelser m.v.). 
Af skatteministeren (Carsten Koch). 
(Fremsat 2/4 97). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 


